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一、学校名称（中英文）徽标 College Name and Logo

泸州职业技术学院

LUZHOU VOCATIONAL& TECHNICALCOLLEGE

二、学校官方网址

泸州职业技术学院网址：http://www.lzy.edu.cn

Official Website: http://www.lzy.edu.cn

三、学校简介

泸州职业技术学院地处中国唯一的酒城——四川泸州，是四川省

“双高”院校 B档、四川优质高等职业院校、四川省示范性高等职业院

校、国家级高技能人才培训基地。学校占地 1344亩，开设 40个高职

专科专业，在校生近 1.5万人，教职工 723人，其中，国际系统与控制

科学院院士 1人，国务院特殊津贴专家 2人，四川省有突出贡献的优秀专家、四

川省天府学者特聘专家 3人，省级学术和技术带头人后备人选 7人。常驻外籍教

师 4人，教授 56人、博士 39人，建设总投资和办学条件居四川省高

职学校前列。学校拥有馆藏图书 1448500册的现代化图文信息中心，中央财

政支持建设实训基地 2个（电子电工实训基地、建筑工程实训基地）、国家级生
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产性实训基地 1个（工程造价生产性实训基地）、成渝双城经济圈川南公共实训

基地、川南最大的诺博幼儿园、五星级首旅建国饭店、四星级洲际酒店、酒城文

化创意美食街、天猫超市等优越的校内实习实训基地，室内体育馆、恒温游泳馆，

温馨舒适的标准化宿舍、食堂，为师生提供一流的学习生活保障。校内开设天

猫超市，可满足日常需求；学校周边商场林立，步行 10分钟可到万

达商场、沃尔玛商场、步步高商场。学校交通便利，到泸州汽车客运

总站 5分钟车程，到泸州高铁站 10分钟车程，到市中心 15分钟车程。

3. College Profile

Located in Luzhou, Sichuan province— the only city of liquor in

China, Luzhou Vocational and Technical College (LVTC) is High-level

Higher Vocational Colleges grade B in Sichuan Province，High-quality

Higher Vocational Colleges in Sichuan Province，Demonstration Unit for

Higher Vocational Colleges in Sichuan Province，National Training Base

for High Skilled Talents. It covers an area of 1,344 mu (896,000 km2) and

offers 46 majors, with 15,818 students and 723 faculty members,

including 1 academician of the International Academy of Systems and

Control, 2 experts with special allowance from The State Council, 3

experts with outstanding contributions of Sichuan Province, specially

invited experts of Sichuan Tianfu Scholars, and 7 candidates for

provincial academic and technical leaders. 4 resident foreign teachers,

56professors and 39doctors. The total investment in construction and

facilities are among the highest in Sichuan Province.

LVTC has a modern library with a collection of about 1,448,500

books.and two central financial supported majors (Electronic and



electrical engineering training base, construction engineering training

base), one national-level productive training base (project cost productive

training base)，Chengdu-chongqing Shuangcheng Economic Circle south

Sichuan public training base，The largest nuobo Kindergarten in southern

Sichuan, five-star Jianguo Hotel, four-star Intercontinental Hotel,

restaurant Culture and creative food Street, Tmall Supermarket and other

excellent on-campus practice and training bases. Indoor gymnasium,

constant temperature swimming pool, warm and comfortable

standardized dormitory, canteen, to provide first-class study and life

guarantee for teachers and students, as well as Tmall supermarkets to

meet daily needs. It takes only a 10-minute walk to the nearby shopping

malls like Wanda Plaza, Walmart and Hyper-mart, a 5-minute drive to

Luzhou Bus Terminal, a 10-minute drive to Luzhou High-speed Railway

Station and a 15-minute drive to the city center.

四、学历来华留学生专业介绍

1、酒店管理与数字化运营

专业优势：与全球领先的国际酒店管理公司洲际酒店集团开展深度战

略合作，成立洲际英才学院，共建生产性实训基地------泸州龙涧假日

酒店（系泸州第一家外资酒店），共同培育具有国际视野的酒店业管

理人才。与国内龙头企业首旅建国酒店管理集团共建生产性实训基地

------泸州建国饭店，同时还与万豪酒店集团、希尔顿酒店集团、凯宾

斯基酒店集团等 20余家国际国内知名酒店集团建立深度合作关系，

为专业建设、学生实习实训提供了充分保障。

培养目标：培养具有良好的职业形象和人文素养，具有创新意识、团



队协作精神等职业素养，系统掌握国际高星级酒店服务与管理运营所

需知识，满足国际高星级酒店及其相关行业需要的中高级服务人才和

管理人才。

师资队伍：酒店管理专业教师结构合理，既有理论教学经验丰富的学

科带头人及年富力强的中青骨干教师，又有一批企业一线专家。现有

专业教师 18人，其中硕士及以上教师 12人，副教授 3人，企业导师

10人，有海外留学经历教师 1人。

主修课程：汉语口语，汉语听力，综合汉语，前厅服务与管理，客房

服务与管理，餐饮服务与管理，酒店职业礼仪，酒店收益管理，酒水

知识与调酒技术，插花艺术，茶艺等。

4.Degree Programs

4.1. Hotel Management and Digital Operation

Professional advantages: LVTC has launched in-depth strategic

cooperation with InterContinental Hotels Group, an leading international

hotel management company, established InterContinental Academy of

Excellence, jointly built a productive training base ------Luzhou Longjian

Holiday Inn (the first foreign-funded hotel in Luzhou), to jointly cultivate

management talents with international perspectives in the hotel industry.

The college has also co-built a productive training base with the domestic

leading enterprise Beijing Tourism Group ------ Luzhou Jianguo Hotel.

LVTC has established in-depth cooperation with more than 20

well-known international and domestic hotel groups including Marriott,



Hilton, Kempinski etc., providing sufficient guarantees for professional

construction and internship training.

Training goals: To cultivate a good professional image and humanistic

qualities, have a sense of innovation, teamwork and other professional

qualities, systematically master the knowledge required for international

high star-level hotel services and management operations, and meet the

needs of international high star-level hotels and related industries for

middle and senior service talents and management talents.

Faculty: The hotel management professional has a reasonable structure.

There are not only academic leaders with rich theoretical teaching

experience and young and middle-aged backbone teachers with full

energy, but also a group of first-line experts from enterprises. There are

18 professional teachers, including 12 teachers with master's degree or

above, 3 associate professors, 10 corporate tutors, and 1 teacher with

overseas study experience.

Major courses: Chinese Speaking, Chinese Listening, Comprehensive

Chinese, Reception Service and Management, Room Service and

Management, Catering Service and Management, Hotel Professional

Etiquette, Hotel Revenue Management, Wine Knowledge and Wine

Blending Techniques, Flower Arrangement, Tea Art, etc.



2、酿酒技术

专业优势：依托世界白酒集群，发展条件得天独厚，泸州拥有世界千

亿白酒产业集群（年产量占全国 1/4），中国唯一“浓酱双优”白酒

产区，国家酒检中心和国家酒类包材检验中心，国际酒博会永久会址；

创新产学研训平台，产教融合示范引领，与中国酒业协会共建“中国

酒业学院”，与泸州老窖等联建“四川同酿白酒产业技术研究院”，

与知名酒企共建“郎酒学院”； 深度聚焦行业需求，铸造酒业人才

高地，培养了郎酒董事长蒋先玉等优秀校友，获五粮液杯品酒赛冠军，

在知名酒企就业率达 50%；围绕地方支柱产业，提供高端智力支持，

建成泸州生物医学研究所等 4个科研平台，提供高端智力支持。

培养目标：培养掌握白酒酿造、品评勾调、检验检测等相关理论知识

和专业技能，具备高级白酒酿造工、三级品酒师、高级食品检验工素

质和能力，能够在大中型酒类企业从事白酒酿造、品评勾调、检验检

测等工作的高素质技能型人才。

师资队伍：专业拥有以“四川省第十二批学术技术带头人后备人选”

邓波博士为专业群带头人，以国家级白酒评酒委员、汾酒首席品酒师

康健，四川省教书育人名师曾庆双教授为骨干的高水平专业群教师团

队。专兼职教师中，博士 9人，6人拥有全国白酒行业职业技能证书，

教授级高工 6人、中国酿酒大师 3人、国家级白酒评委 8人、中国白

酒工艺大师 1人、四川省酿酒大师 2人、四川省白酒营销大师 1人。

主修课程：汉语口语，汉语听力，综合汉语，传统白酒酿造技术，酿

酒分析与检测，白酒品评与勾调，食品发酵工程原理，食品安全与质

量控制，酿酒生产安全与环境保护。

4.2. Liquor-brewing Technology

Professional advantages: Relying on the world Baijiu liquor industry

clusters, it possesses superb conditions to develop liquor industry. Luzhou



has the world's 100 billion liquor industry clusters (covers 1/4 of the

annual output of China). It is the only Double Excellent Strong-Flavor

and Sauce-Flavor Liquor Production Area in China, the National Liquor

Inspection Center, the National Liquor Category Packaging Material

Inspection Center, the Permanent Site of the International Alcoholic

Drinks Expo.

It has set up an innovative research and training platform, demonstration

and leadership between industry and college, built China Liquor Institute

with China Alcoholic Drinks Association, jointly established Sichuan

Tongniang Liquor Industry Technology Research Institute with Luzhou

Laojiao and created Langjiu Academy with well-known liquor companies.

Focused on the needs of the liquor industry, it has cultivated outstanding

talents and alumni such as Jiang Xianyu (Chairman of Langjiu), won the

champion of the Wuliangye Cup Liquor Tasting Competition, and the rate

of employment in well-known liquor companies has reached over 50%.

Surrounded by the local pillar industries, it has established 4 scientific

research platforms including the Luzhou Biomedical Research Institute

and provided high-end intellectual support.

Training goals: It aims to cultivate high-quality skilled talents with

theoretical knowledge and professional skills on liquor brewing, tasting

and blending, inspection and testing, possesses the qualification of senior

liquor brewer, third-level liquor taster and senior food inspector, and can

work for large and medium-sized liquor enterprises on liquor brewing,

tasting and blending, inspection and testing.

Faculty: The professional team is led by Dr. Deng Bo, the 12th batch of



Sichuan Academic and Technical Leader Reserve Candidate, and Kang

Jian, a national liquor judge and chief liquor taster of Fenjiu, and

Professor Zeng Qingshuang, a famous teacher of Sichuan Province.

Among the faculty, 6 of 9 doctors own national vocational skills

certificates in the liquor industry, 6 professor-level senior workers, 3

Chinese master distillers, 8 national liquor judges, 1 Chinese master

liquor craftsman, 2 Sichuan master distillers and 1 Sichuan master liquor

marketer.

Major courses: Chinese Speaking, Chinese Listening, Comprehensive

Chinese, Traditional Liquor-brewing Technology, Brewing Analysis and

Testing, Liquor Tasting and Blending, Principles of Food Fermentation

Engineering, Food Safety and Quality Control, Brewing production

Safety and Environmental Protection.

3、大数据技术

专业优势：大数据技术专业创新“多元协同·证书融入·实战成

才”人才培养模式，构建“平台+方向”课程体系，校企协同建设大

数据产业学院，实现技能训练、技术创新和真实项目研发互融互通。

培养目标：大数据技术专业面向大数据分析、大数据可视化和大

数据平台运维等职业群，培养能够胜任大数据开发工程师、数据清洗

和预处理工程师、大数据平台运维工程师、大数据可视化工程师等工

作的高素质技术技能人才。

师资队伍：人工智能与大数据学院现有教职工 49人，其中国际



系统与控制科学院院士 1 人，博士、教授、副教授等 24 人，全军科

技进步二、三等奖获得者 2 人。

主修课程：汉语口语，汉语听力，综合汉语，网页设计技术,程

序设计基础,大型数据库技术,面象对象程序设计,服务器技术,网页

脚本语言,NoSQL 非关系型数据库,数据清洗和预处理,大数据离线分

析,大数据实时处理,大数据可视化等。

合作企业：与国信蓝桥共建蓝桥学院，与华为共建华为 ICT 学院，

与腾讯云共建腾实学院，与中慧云启科技集团共建大数据产业学院，

与杭州安恒信息技术有限公司共建信息安全人才培训基地，培养 IT

行业复合型技术技能人才。

4.3.Big Data Technology

Professional advantages: The Big Data Technology major

innovates the talent cultivation mode of "Diversified collaboration,

Certificate integration and Actual operation ", establishes the curriculum

system of "platform + Direction", and establishes the big data industry

college through College-enterprise cooperation, so as to realize the

integration and interconnection of skills training, technological

innovation and real project research and development.

Training goals:The Big Data Technology aims at big data analysis,

big data visualization, and big data platform operation and maintenance,

and aims to cultivate high-quality technical talents who are qualified for

big data development engineers, data cleaning and preprocessing

engineers, big data platform operation and maintenance engineers, and
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big data visualization engineers.

Faculty: There are 49 faculty members, including 1 academician of

the International Academy of Systems and Control, 24 doctors, professors

and associate professors, and 2 winners of the second and third prizes of

scientific and technological progress of the PLA.

Major courses: Chinese Speaking, Chinese Listening,

Comprehensive Chinese, Web Design Technology, Basic Programming,

Large Database Technology, Image Object Programming, Server

Technology, Web Scripting Language, NoSQL Non-relational Database,

Data cleaning and Ppreprocessing, Offline Analysis of Big Data,

Real-time Processing of Big Data, Big Data Visualization, etc.

Cooperative Enterprise: IT has built Lanqiao College with Guoxin

Lanqiao, Huawei ICT College with Huawei, Tengshi College with

Tencent Cloud, Big Data Industry College with Zhonghui Yunqi

Technology Group, information security talent training base with

Hangzhou Anheng Information Technology Co., LTD., to cultivate

versatile technical talents in IT industry.

五、美丽校园

5. Beautiful campus:



学校地理位置图

Geographical Location of the Campus

学校校门

School Gate



经纬大道

Jingwei Avenue



恒温游泳馆和室内体育馆

Constant Temperature Swimming Pool and Indoor Gymnasium

图书馆

Library



泸州龙涧假日酒店（酒店管理与数字化运营专业实训基地）

Luzhou Longjian Holiday Inn
(Training Base for Hotel Management and Digital Operation)

泸州建国饭店（酒店管理与数字化运营专业实训基地）

Luzhou Jianguo Hotel



(Training Base for Hotel Management and Digital Operation

酿酒技术实训室

Training Base for Liquor-making Technology

教学大楼

Teaching Building



学生宿舍（四人间）

Student Dormitory (Quadruple Room)

经纬阅读书吧

Jingwei Reading Bar



学生食堂

Student Cafeteria

六、招收专业、类型及人数

招收专业 人 数 类 型

酒店管理与数字化运营 50

学历生
酿酒技术

30

大数据技术 30

6. Degree Program

Major Number of students Type
Hotel Management and Digital

Operation
50 Degree Students



Liquor-brewing Technology 30

Big data technology 30

七、录取国际学历留学生要求

要求内容 是 否 备注

是否接收非华语学生 √ 需要 HSK（4级）证书

是否增加非华语学生学制外的语

言学习时间
√ 开设汉语课程

是否 3月、9月两个时间均可入学 √
9月入学（受疫情常态化

影响，9月起实行线上教

学）

上课语言是否为中英文双语 √
招收学生的年龄要求 √ 18--25

招收学生的学历要求 √
高中毕业（须提供高中毕

业证和高中历年成绩单）

学历留学生身体健康要求 √
须提供外国人体格检查

表（提出申请之日起近 3
个月）

7. Eligibility

Requirement Yes No Remarks

Whether to accept

non-Chinese speaking students
√ HSK4

Whether to increase the

language study time outside

the school system for

non-Chinese speaking students

√ Offer Chinese courses

Is it possible to enroll in √ Enroll in September (affected by the the



March or September? epidemic of the COVID-19, online

learning will be implemented in

September)

Whether it is bilingual in

Chinese and English
√

Age requirements for enrolling

students
√ 18--25

Educational requirements for

recruiting students
√

High school graduates (high school

graduation certificate and high school

transcripts must be provided)

Physical health requirements

for foreign students with

academic qualifications

√

Physical examination form for

foreigners must be provided (nearly 3

months from the date of application)

八、奖学金

留学生在校表现好，可获得奖学金资助和生活补助：

1、奖学金：提供学费、住宿费等额的奖学金。

2、生活补助：提供 600元/月·人生活补助，每年按 10个月计

发(其中，在华在校期间第一年按照 600元/月·人发放生活补助，第

二年起按照泸州职业技术学院留学生管理办法对标据实差额发放生

活补助)。

8. Scholarship

International students who perform well can get scholarships and

living allowance:

1. Scholarship is equal to the charge of tuition and accommodation;



2. Living allowance: 600 RMB/Month per person within 10 months

each year (Remark: during the first year of studying in China, the living

allowance is 600 RMB/month per person, then it will be paid according

to the management method of Luzhou Vocational and Technical College

for International Students in actual condition from the second year).

九、学历留学生收费表

序号 名称 金额（单位:元） 备注

1 学费/年·生 3700 学校设立奖学

金，等额涵盖

学费、住宿费
2 住宿费/年·生 1200

3
代管费(书本费、教材费

等)/年·生
800

以实际收取为

准

4 中国体检费/年·生 600

5
居留许可证申办费/

年·生
800

6 留学生保险/年·生 800

7
床上用品（被褥、枕头等）

/年·生
270/套

自愿购买，以

实际收取为准

备注：1、学校不收取注册费用；2、本收费表不包括办理签证、

交通和其他个人费用。

9. Fees and Charges

No. Item Unit (RMB yuan/per) Remark

1 Tuition 3700/year
Full scholarship

2 Accommodation 1200/year



3 Textbooks 800/year

Only for reference
4 Physical Examination 600/year

5 Residence Permit 800/year

6 Insurance 800/year

7 Bedding 270/set
Purchase voluntarily,

only for reference

Remark: 1. no application fee; 2. the charge of visa processing, transportation and

other personal expenses are not included.

十、申请截止时间

2022年 8月 15日

10. Application date

Deadline: 15 Aug, 2022

十一、申请步骤：

提交以下申请材料至邮箱：446472685@qq.com。

1. 泸州职业技术学院来华留学生入学申请表

2. 本人高中历年成绩单（或高校历年成绩单）需加盖公章

3．本人高中毕业证（或高校在校证明）复印件（入学报道时须

提供原件）

4．外国人体格检查表（提出申请之日起近 3个月）；

5．本人有效护照复印件：普通护照（剩余有效期须至少 2年以

上）、个人信息页、签证页或居留许可页；

6. 申请人无犯罪记录；

7. 泸州职业技术学院来华留学生入学声明书；

8. 泸州职业技术学院来华留学生入学同意书；

9. 自我介绍视频 3分钟（中文或英文）；

mailto:提交以下申请材料至邮箱：446472685@qq.com


10. 其他证明材料。

温馨提示：泸州职业技术学院来华留学生入学申请表、泸州职业

技术学院来华留学生入学声明书、泸州职业技术学院来华留学生入学

同意书，请到学校国际教育学院网站资料下载栏下载。下载网址：

http://site.lzy.edu.cn/wyx/channels/936.html。

11. Application Procedure
The following documents should be provided (scanned or electronic copy

only) and send to the email: 446472685@qq.com

1. Luzhou Vocational and Technical College Application Form for

International Students;

2. Transcript of academic record in the whole high school years

(sealed);

3. Notarized Duplicate of high school diploma (or academic

certification of the college) , the original copy must be provided at the

time of enrollment;

4. Foreigner Physical Examination Form (3 months from the date of

application);

5. Duplicate of valid passport (valid for at least 2 years) with photo

page and visa or residence permit page;

6. Criminal Record;

7. Affirmation Statement;

8. Letter of Consent;

9. 3 minutes self-introduction video (Chinese or English version);

http://site.lzy.edu.cn/wyx/channels/936.html
mailto:446472685@qq.com


10. Other supporting materials;

*Please download the application form, affirmation statement, and

letter of consent on the following website:

http://site.lzy.edu.cn/wyx/channels/936.html

十二、联系方式

邮编：646000

地址：中国四川省泸州市龙马潭区长桥路 2号

泸州职业技术学院国际交流与合作处

电话：+86-0830-3156531 传真：+86-0830-3152280

电子邮箱：446472685@qq.com

12. Contact:

Postal code: 646000

Address: Office of International Affairs, Luzhou Vocational and

Technical College, 2 Changqiao Rd. Long Matan District, Luzhou,

Sichuan, PRC

Tel: +86-0830-3156531 Fax: +86-0830-3152280

E-mail: 446472685@qq.com

http://site.lzy.edu.cn/wyx/channels/936.html

